

တၢ်ဂ့ၢ် ၵုး တၢ်ဘိးဘၣ်သ့ၣ်ညါအရၢဒိၣ်လၢ **Superintendent Joe Gothard**

ဆူ စ့ၣ်ဖိလံပဒိၣ်ကိၣ် ဟံၣ်ဖိယိဖိတဖၣ်,

ယကွဲးဒုးသ့ၣ်ညါသုတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိအသိတခါဘၣ်ယးဒီး ပတၢ်ပၣ်လီၤသးလၢ ကိၣ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ်ကဟဲက့ၤထီၣ်မၤလိက့ၤတၢ်ဖဲစ့ၣ်ဖိလံ ပဒိၣ်ကိၣ်တဖၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. ဖဲမဟါတနံၤန့ၣ်, **Governor Walz** ဘိးဘၣ်ရၤလီၤဝဲ တၢ်န့ၣ်ကျဲအသိတဖၣ်လၢ အဟ့ၣ်တၢ်ပျဲခွဲး ယၢ်လၢတီၢ်ဖျၢၣ်ကိၣ်သ့ၣ်တဖၣ် ကစးထီၣ်တူၢ်လိာ်မ့ၢ် ကိၣ်ဖိတဖၣ် ဒီးကိၣ်ပုၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ် ဒ်သိးအကဟဲက့ၤထီၣ်ကိၣ်လၢအဆိကတၢ် ဖဲ မ့ၢ်ဆၣ်နံၤ, လၢယနုၤအါရံၤ ၁၈ သီအနံၤန့ၣ်လီၤ. အဝဲအံၤမ့ၢ်တၢ်ကစီၣ်လၢအမ့ၢ်, ဒီး ပဆိတလဲမၤဘၣ်ထီၣ်ပတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲ တဖၣ်လၢ တၢ်ကစးထီၣ်ဖဲလိမၤဒီးတၢ်လၢကိၣ်ပုၤလၢအဆိအချၢလၢအဆိဒီးတၢ်ပုၤဖျဲးလၢတၢ်ဘၣ်ယိၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

ကိၣ်ဖဲခိၣ်အတၢ်ကွၢ်ဘၣ်က့ၤ [Safe Learning Plan](#) (တၢ်ဖဲလိမၤဒီးလၢအိၣ်ဒီးတၢ်ပုၤဖျဲးလၢတၢ်ဘၣ်ယိၣ်အတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲ) လိာ်ဘၣ်ဝဲလၢ တီၢ်ဖျၢၣ်ကိၣ်တဖၣ်ကစးထီၣ်တူၢ်လိာ်ကိၣ်ဖိလၢအကရၢၤဒၣ်ဝဲတဖၣ်အပူၤ, လၢအတပၣ်ယုၣ်ဒီးသၢတီၢ်ဆူအဖီခိၣ်ဒီးဘၣ် န့ၣ်လီၤ. လၢန့ၣ်အလီၢ်ခံ, တီၢ်အဂၤအကတဖၣ် ကစးထီၣ်ဟဲက့ၤထီၣ်ကိၣ်လၢ တၢ်ဆၢကတီၢ်ခံန့ၣ်အလီၢ်ခံန့ၣ်လီၤ.

ဒ်သိးလၢ ဟံၣ်ဖိယိဖိ, ကိၣ်သရၣ်သရၣ်မ့ၢ် ဒီးကိၣ်ပုၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ်ကအိၣ်ဒီးတၢ်ဆၢကတီၢ်လၢလၢလိာ်လိာ်ဒ်သိးအကရဲၣ်ကျဲပၣ် တၢ်လၢတၢ်လဲလိာ်တၢ်ဖဲလိမၤဒီးအဝဲအံၤအဂီၢ်, လၢအပၣ်ယုၣ်ဒီးတၢ်လူၤပိာ်မၤထွဲမၤကဲထီၣ်လိာ်ထီၣ် ဆူၣ်ချၢဒီးတၢ်ပုၤဖျဲးလၢတၢ် ဘၣ်ယိၣ်အတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲအရၢဒိၣ်တဖၣ်, **ပရဲၣ်ကျဲပၣ်စၢတၢ်လၢ ပကစးထီၣ်တူၢ်လိာ်မ့ၢ်က့ၤကိၣ်ဖိတဖၣ်ဆူတၢ်ဖဲလိမၤဒီးတၢ်လၢ ကိၣ်ပုၤဒီတနံၤကျဲအဂီၢ်ဖဲ မ့ၢ်ဆၣ်နံၤ, လၢဖျၢၣ်တြုၤအါရံၤ ၁ သီ ဒီးပကစးထီၣ်ဆိအီၤလၢပပုၤကိၣ်ဖိနီၢ်ဆံးသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.**

**ဖဲမ့ၢ်ဆၣ်နံၤ, လၢဖျၢၣ်တြုၤအါရံၤ ၁ သီအနံၤန့ၣ်, ကိၣ်ဖိလၢလၢသ့ၣ်တဖၣ်ကစးထီၣ်ဟဲက့ၤထီၣ်မၤလိတၢ်လၢကိၣ်ပုၤဒီတနံၤကျဲ (in-person learning) ဖဲအဝဲသ့ၣ်ကိၣ်တဖၣ်-**

- ကိၣ်ဖိလၢအမၤလိ ဖြဲၣ်ခ့ၣ် တုၤ ၂ တီၢ်ကိးကဲဒဲး
- ကူၣ်သုလီၤဆီကိၣ်ဖိ စးထီၣ်လၢအိၣ်ဖျၢၣ်တုၤလၢ ၂တီၢ်တဖၣ်
- ကိၣ်ဖိလၢအမၤလိ Special Education Federal IV အတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲဒီး ကူၣ်သုလီၤဆီကိၣ်တဖၣ်ဒ်အမ့ၢ် Downtown School (JDC), care & treatment program, hospital program, Bridge View, Focus Beyond (Pathway 1 & 2), River East and Journeys

**ဖဲ မ့ၢ်ယုၣ်နံၤ, လၢဖျၢၣ်တြုၤအါရံၤ ၁၆ သီအနံၤန့ၣ်, ကိၣ်ဖိလၢ ၃ တီၢ် တုၤ ၅ တီၢ်တဖၣ်ကစးထီၣ်ဟဲက့ၤထီၣ်မၤလိတၢ်လၢကိၣ်ပုၤ ဒီတနံၤကျဲ (in-person learning)န့ၣ်လီၤ.**

*တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲတဖၣ်အံၤ အါတက့ၢ်န့ၣ် ဘၣ်ထွဲလိာ်သးလၢ ပတီၢ်ဖျၢၣ်ကိၣ်တဖၣ်, ဘၣ်ဆၣ်တၢ်လီၤဆီတဖၣ်ကအိၣ်ဝဲတနီၤလၢအက ဒီးသန့ထီၣ်အသးလၢ ကိၣ်အဖီခိၣ်န့ၣ်လီၤ. ဟံၣ်ဖိယိဖိတဖၣ်ကဒီးန့ၢ်အါထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိဖဲ တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိအလၢအပျဲတဖၣ်ဘၣ် တၢ်ပၣ်ဂၢ်ပၣ်ကျဲအီၤအကတီၢ်န့ၣ်လီၤ.*

လၢပကိၣ်သရၣ်သရၣ်မ့ၢ်ဒီးကိၣ်ပုၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ်အဂီၢ်, တၢ်လဲလိာ်အဆၢကတီၢ်ဝဲအံၤကအိၣ်ယုၣ်ဝဲဒီး-

- **လၢယနုၤအါရံၤ ၁၈သီအနံၤ** : တၢ်မၤက့ၢ် COVID-19 အတၢ်ဆၢကအိၣ်ဝဲဒၣ်လၢ ကိၣ်ပုၤမၤတၢ်ဖိလဲလၢအကမၤ တၢ်ဒီးသိၣ်လိန့ၣ်လိတၢ်ဖဲကိၣ်ပုၤ(in-person learning)အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်မၤက့ၢ်တဖၣ်အံၤအိၣ်စ့ၢ်ကိးလၢ ကိၣ်ပုၤမၤတၢ် ဖိတဖၣ်ကဘၣ်မၤက့ၢ်အသးခံန့ၣ်တဘျီအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.
- **လၢယနုၤအါရံၤ ၂၅သီအနံၤ** : ကိၣ်သရၣ်သရၣ်မ့ၢ်ဒီးကိၣ်ပုၤမၤတၢ်ဖိဂၤဂၤ ကဆဲးထဲးဂံၢ်ထဲးဘါသုးကျဲမၤဝဲဒၣ် တၢ်လဲ လိာ်တၢ်ဖဲလိမၤဒီးအတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲတဖၣ်ကွၢ်ကွၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်အဝဲအံၤကပၣ်ယုၣ်ဝဲဒီးတၢ်ဘၣ်ပၣ်လီၤမ့ၢ်နံၤတဖၣ်လၢအ တပၣ်ယုၣ်ဒီးတၢ်သိၣ်လိန့ၣ်လိကိၣ်ဖိဘၣ်န့ၣ်လီၤ.

ဖြိုင်ခွန် တုာ ၅ တီးကွီဖိတဖှ်, ပှ်ဃှ်ဒီး တီးဖှ်ကွီဖိတဖှ်လဒီးန့ၢ် ကျှ်သုလီဆီအတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲတဖှ်, လၢအမ့ၢ်အဲၣ်ဒီး အိၣ်တၢ်ဒီးဆဲးမၤလိ တၢ်မၤလိတၢ်လၢလီၢ်ယံၤ(**distance learning**) ဖဲကွီန့ၣ်တီးပူၤအံၤ ဒီးအဝဲသ့ၣ်မ့ၢ်တဆဲးလီၤအမံၤလၢ **Virtual Learning School** (ဘၢၣ်ချုၣ်တၢ်လၢလီၢ်ကွီ) ဒီးဘၢၣ်န့ၣ်, ပအဲၣ်ဒီးလၢအကဘၢၣ်ဆဲးလီၤအမံၤ တချုးအတလၢ ထီၣ် မ့ၢ်ဖိဖးန့ၢ်, လၢယန့ၢ်အါရံၤ စသီ န့ၣ်လီၤ.

နတၢ်ဖံးလိမၤဒီးကျိၤကျဲလၢနဘၢၣ်သ့ၣ်ဘၢၣ်သးအီၤ မ့ၢ်ဆီတလဲအသးမ့ၢ်လၢ တၢ်ဘိးဘၢၣ်ရၤလီၤအဝဲအံၤအယိန့ၣ်, ဝံသးစူၤဆဲးကျိး Student Placement Center ဖဲ ၆၅၁-၆၃၂-၃၇၆၄ န့ၣ်တက့ၢ်.

### တီးခၢၣ်သးတီးထီကွီတဖှ်

တီးခၢၣ်သးတီးထီကွီတဖှ် (ဖိတီး တုာ ၁၂တီး) ကဆဲးမၤလိတၢ်လၢ တၢ်မၤလိတၢ်လၢလီၢ်ယံၤ(**distance learning**)အတၢ် ရဲၣ်တၢ်ကျဲအပူၤဖဲဆၢကတီၢ်အံၤန့ၣ်လီၤ. ပကျဲးစးယုကျဲတဖှ်လၢအကဆိၣ်ထွဲမၤစၢ တီးခၢၣ်သးဒီးတီးထီကွီတဖှ်လၢ ဖံးလိမၤ ဒီးတၢ်တန့ၢ်ဂ့ၤဘၢၣ်ဒီးလီၤတၢ်တဖှ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်အဝဲအံၤပှ်ဃှ် တၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်အသီတခါလၢ ကွီဖိလၢမၤလိလံာ်တဘၣ် တဖှ်အဂီၢ် နံးသိးအကဒီးန့ၢ် တၢ်ဖံးလိမၤဒီးအတၢ်ဆိၣ်ထွဲမၤစၢလၢမဲာ်သကိးမဲာ်ဖဲအဝဲသ့ၣ်အကွီန့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတဖှ်လၢ အဘၢၣ်ယးဒီးတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲအဝဲအံၤန့ၣ် သုကဒီးန့ၢ်ဘၢၣ်အီၤဖဲ တၢ်ဂီၢ်ခါကွီပျၢ်ကသုၣ်အလီၢ်ခဲန့ၣ်လီၤ.

တၢ်မၤလိတၢ်လၢလီၢ်ယံၤ (Distance learning) မ့ၢ်တၢ်လၢအတၢ်ဒီးပူၤဒီးကီၤခဲလၢပဝဲကိးဂၤဒဲးအဂီၢ်လီၤ. ပအိၣ်ဒီးတၢ်သ့ၣ် ခုသးခုလၢ တၢ်ဆၢကတီၢ်ဘူးထီၣ်ဝဲလၢ ပကစးထီၣ်ဘၣ် တၢ်မၤလိတၢ်လၢကွီပူၤ, ဒီးပအၢၣ်လီၤသုလၢပကဟ့ၣ်နီၤလီၤတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤ အသီတဖှ်ထီၣ်ဘဲ တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအလၢအပျဲတဖှ်ဘၢၣ်တၢ်ပာ်ဂၢ်ပကျဲအီၤအခါန့ၣ်လီၤ. ဖဲဆၢကတီၢ်ခဲအံၤ, ယမ့ၢ်လၢလၢသုဟံၣ် ဖိယိဖိကစူးကါသကိး တၢ်ဂီၢ်ခါကွီပျၢ်ကသုၣ်အကတီၢ် ဒီးအိၣ်ဆုၣ်အိၣ်ချ့, သုသကိးတၢ်ဆၢကတီၢ်ယုာ်ဒီးသုဟံၣ်ဖိယိဖိပူၤလၢသု အဲၣ်အီၤတဖှ် ဒီးခိးကွၢ်လၢကွီဖိတဖှ်ကဟဲက့ၤထီၣ်မၤလိတၢ်ဖဲအဝဲသ့ၣ်ကွီပူၤလၢန့ၣ်ထီၣ်သီအပူၤန့ၣ်လီၤ.

လၢယနီၢ်ကစၢ်အခၢၣ်စး, ပါဆုၢ်ကွီကမံးတံာ်ခိၣ်ကျၢ်တဖှ်အခၢၣ်စး ဒီးပကွီပူၤမၤတၢ်ဖိတဖှ်အခၢၣ်စး, ယဆၢဂ့ၤဆၢဝါဘၣ်သုလၢ မံၤနံၤသဘျူ ကဟဲစိာ်န့ၢ်သုလၢတၢ်အိၣ်ဆုၣ်အိၣ်ချ့ ဒီးတၢ်သ့ၣ်ဖုံသးညိန့ၣ်တက့ၢ်. စံးဘျုးသုလၢသုအိၣ်ဒီးတၢ်န့ၢ်န့ၢ်ပူၤန့ၣ်လီၤ.

ပျဲဒီးစုလီၤယုာ်တၢ်မၤသကိးတၢ်,

Joe Gothard, Superintendent